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1. Mötets öppnande 
Mötet öppnas. Emma King, ny nämndsekreterare hälsas 
välkommen.  
 
2. Fastställande av dagordning  
Föreslagen dagordning fastställs.  
 
3. Val av justerare 
Clarence Kopparberg och Leif Johansson.  
 
4. Föregående protokoll 
Rådet godkänner förgående protokoll.  
 
5. Förvaltningen rapporterar 
T.f. avdelningschef Susanne Hollander inledde med att konstatera 
att en ny regering nu är på plats, att borgarråden i Stockholms stad 
är på plats och att så småningom kommer förändringarna även 
synas i stadsdelarna. Susanne fick frågan från rådet huruvida 
maktförhållandet i kommunfullmäktige avspeglas på samma sätt i 
alla nämnder eller om valresultatet i respektive stadsdel spelar in i 
stadsdelsnämndernas sammansättning.  Susanne meddelade att alla 
nämnder följer samma maktfördelning som den i 
kommunfullmäktige, dock sker skiftet i stadsdelsnämnden inte för 
än nästa år. Susanne fick även frågan hur detta kan påverka 
beslutsfattandet under återstoden av året. Susanne förklarade att 
nämndens arbete fortsätter men att det sker i dialog mellan blocken 
och viss hänsyn också tas till att en ny majoritet valts.  
Vidare informerade Susanne om att den nya budgeten preliminärt 
kommer den 16 november och att arbetet med denna kommer vara 
prioriteterat för förvaltningen.  
 
Fråga kom från rådet gällande de planerade sammanslagningarna av 
vissa stadsdelar. Susanne bekräftade att Norrmalm och Östermalm 
kommer att slås ihop, samt att Järvafältet kommer att bli en och 
samma stadsdel. I övrigt informerades om att det i nuläget är en 
mellanperiod i väntan på budgeten samt att man inväntar 
tillsättningen av nya direktörer i stadsdelsnämnder och bolag där det 
idag är tillförordnade såsom i Skarpnäck.  
 
Susanne informerade om att det är full verksamhet i äldreomsorgen 
då det under 2022 kommit riktade medel för olika satsningar inom 
de kommunala verksamheterna satser vi på utbildningar, social 
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dokumentation, schemaläggning, utbildning för gruppledare och 
chefer, satsningar som man tror kommer falla väl ut under 2023. 
Fråga ställdes från rådet huruvida de ekonomiska medlen kommer 
både kommunala och privata aktörer till gagn, Susanne meddelade 
att så är fallet. 
 
Susanne informerade även om att det genomförts studiebesök på 
Bandhagshemmet där de har en testmiljö för personal, ett KTC. 
Personal kan där träna på olika slags scenarion såsom hjärt- och 
lungräddning, provtagningar och att sätta kateter. I testmiljön 
används bland annat en docka som kan låta och andas och som på 
olika sätt ska spegla hur en människa fungerar. Susanne meddelade 
att man ser stora möjligheter i att nyttja denna miljö och att chefer 
inom förvaltningen redan bokat upp ett flertal tillfällen. Önskemål 
kom från rådsmedlemmar att göra ett besök i verksamheten, 
Susanne meddelade att hon återkommer med information huruvida 
detta kan vara möjligt.  
 
6. Frågor inför nämndsammanträdet 27 oktober 2022 
 
§ 7 Rättegångsfullmakt till stadsledningskontorets juridiska 
avdelning 
Rådet har inga synpunkter. 
 
§ 8 Revidering av delegationsordning för Skarpnäcks 
stadsdelsnämnd 
En synpunkt kom från rådet om att en av de föreslagna ändringarna 
kunde varit tydligare skriven, gällande 13.8 där det står att delegat 
föreslås bli biståndshandläggare för bistånd upp till tre dagar. Det 
specificeras inte huruvida denna tredagarsperiod är inom en vecka 
eller över längre tid. Susanne förtydligar att det handlar om insatser 
över tre dagar inom en vecka.  
 
§ 9 Ej verkställda beslut Q2, 2022  
Fråga ställdes av rådsmedlem huruvida sanktioner utdelas till 
stadsdelar som inte verkställer beslut. Susanne meddelade att höga 
viten kan utdelas i de fall kommuner uppenbarligen inte verkställer 
beslut trots att de kan verkställas. Susanne meddelade att detta inte 
har skett i Skarpnäck så vitt hon känner till.  
 
Fråga ställdes från rådet huruvida det kan röra sig om att 
demenssjuka tackar nej till beslutade insatser. Susanne meddelade 
att ej verkställda beslut i normalfallet handlar om somatiskt sjuka 
personer eller personer med beviljade hemtjänstinsatser som av 
olika anledningar tackar nej till beviljade insatser under en period. 
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Om en person som beviljats särskilt boende tackar nej behöver 
förvaltningen anteckna detta och förklara varför beslutet inte 
verkställs. Avdelningen arbetar alltid aktivt med motiverande 
insatser om en person tex pga. sin demenssjukdom tackar nej till 
beviljade insatser.  
 
§ 10 Inriktningsärende upphandling av fönsterputs för hemtjänst i 
egen regi 
Rådet ansåg att ärendet är intressant och bad Susanne förklara 
ytterligare gällande omständigheterna. Susanne förklarade att den 
aktör som blir anbudsvinnare behöver ha tillstånd från IVO 
eftersom även fönsterputs i detta fall räknas som en insats inom 
hemtjänsten. Susanne fick även frågan i vilken utsträckning detta 
minskar den beviljade hemtjänstinsatsen för individer när det läggs 
ut på annan aktör. Susanne informerade att fönsterputs är något 
personer kan beviljas två gånger per år, och att det kommer frigöra 
tid för hemtjänstpersonal att vara mer hos de personer som behöver 
stöd och personlig omvårdnad istället för att en del av tiden behöver 
läggas på fönsterputsning.  
 
§ 11 Ändring av hundrastområden inom Skarpnäcks 
stadsdelsområde i de lokala ordningsföreskrifterna 
Rådet har inga synpunkter 
 
§ 12 Anslagstavlor i stadsdelsområdet 
(svar på medborgarförslag) 
Rådet delar förvaltningens uppfattning.   
 
§ 13 Förbättring av gatumiljö  
(svar på medborgarförslag) 
Rådsmedlem påpekade att stadsdelarna enbart har rådighet över 
parkmark och frågade om detta är något som man tagit hänsyn till 
när det kommer till förslaget. Susanne meddelade att förvaltningen 
tittar på alla papperskorgar som förvaltningen ansvarar för och att 
det finns en plan om att delvis byta ut vissa av dem till s.k. big 
belly, särskilt i områden där många passerar eller stannar för att 
fika. Exempel gavs från rådet på platser där större soptunnor kan 
behövas såsom Skarpnäcksfältet och Kaninparken. Susanne 
informerade att det finns en prioriteringsordning som tydliggör 
vilka som kommer att bytas ut först.  
  
§ 14 Ökad kvalitet och jämlikhet i vård och omsorg för äldre 
personer (SOU 2022:41) (Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 
2022/984) 
Rådet underströk vikten av att tydligt göra kopplingen mellan 
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kommun och region när det kommer till hur vården organiseras. En 
synpunkt som framfördes var att lagen innehåller luddiga 
skrivningar gällande samverkan mellan kommun och region och 
fråga ställdes huruvida detta är avsiktligt. Man påpekade att det är 
just i samverkan mellan kommun och region som många brister blir 
tydliga, för att exempelvis den förebyggande vården ska fungera väl 
så behöver samarbetet mellan kommun och region fungera. 
Synpunkt framfördes även på att detta perspektiv kunde ha gjorts 
tydligare i förvaltningens svar på remissen. Ett viktigt perspektiv för 
politikerna även i stadsdelen att ta till sig.  
 
Susanne upplever att lagförslaget är skrivet på ett sätt som ger 
kommuner utrymme att prioritera och organisera primärvården på 
ett sätt som överensstämmer med de lokala behoven. Susanne 
förtydligade även att det är Stockholms stad centralt som kommer 
att hålla i arbetet, och inte stadsdelarna.  
 
Synpunkt framfördes även från rådet att remisstiden varit kort med 
tanke på det omfattande materialet vilket kan påverka den faktiska 
möjligheten att yttra sig. En annan synpunkt som framfördes var att 
det finns goda ambitioner i förslaget och att förhoppningen är att det 
kommer att kunna införlivas på ett bra sätt.  
 
§ 15 Kontorsremiss av förslag till kollektivtrafikplan 
Rådet betonade att planen tas fram i en samverkan men att det är 
regionen som är ansvarig över kollektivtrafikplanen. Rådet ansåg att 
man i arbetet med kollektivtrafikplanen behöver ta hänsyn till 
översiktsplanen och kommande byggnationer i stadsdelen. Exempel 
som gavs var planen på att bygga ihop Årstaskogen och 
Hammarbyskogen och byggandet av trafiklederna samt tunga 
transporter vid Hammarbybacken, planer som enligt rådet indikerar 
att man inte tagit höjd för hur det samspelar med 
kollektivtrafikplanen. Man bör enligt rådet se vidare på framtida 
behov och överensstämmelsen mellan kollektivtrafikplanen och 
översiktsplanen. Om all planerad byggnation skulle verkställas 
ansåg rådet att det skulle det innebära en stor mängd byggtrafik 
över lång tid, i vissa fall upp till 6-7 år, i flera delar av stadsdelen. 
Kritik riktades mot kommunen att man inte tar höjd för 
infrastrukturproblemen som uppstår i samband med byggnationerna 
i de olika områdena. Man ansåg även att det fanns risk för intrång i 
Nackareservatet. Risken lyftes även att byggandet kan komma att 
försenas.  
 
§ 16 Månadsrapport 
Rådet har inga synpunkter 



 

 

 

 Protokoll 
Sida 6 (7)  

Protokoll från Skarpnäcks stadsdelsnämnds 
pensionärsråd 
 

 
§ 17 Inkomna och utgående skrivelser från medborgare, remisser 
m.m. enligt lista 
Rådet har inga synpunkter 
 
§ 18 Inkomna medborgarförslag enligt lista 
Rådet har inga synpunkter 
 
§ 19 Inkomna skrivelser från nämndens råd enligt lista 
Rådet har inga synpunkter 
 
§ 20 Anmälan av protokoll och minnesanteckningar enligt lista 
Rådet har inga synpunkter 
 
§ 21 Anmälan av delegationsbeslut avseende allmänna ärenden 
enligt lista 
Rådet har inga synpunkter 
 
7. Rapporter 
Rådsmedlem från PRO rapporterade om att PRO föreningarna 
Skarpnäck, Bagarmossen, Kärrtorp, Hammarby och Björkhagen 
anordnat resa tillsammans till Sigtuna, en resa som var väldigt 
trevlig och uppskattad. Den 4 december kommer en resa att göras 
till Trosa. Det är ännu inte bestämt vad som kan bli vårens resmål.  
 
Det rapporterades även om att Viking Line bjudit in olika 
representanter från pensionärsorganisationerna på en kortare resa, 
där tre reseledare som berättade om olika typer av resor och 
sevärdheter som var möjliga att göra med bolaget samt att det finns 
möjlighet att få buss inkluderat om man är över 35 personer.  
 
Leif Johansson, ordförande, tillika rådsmedlem i KPR framförde 
synpunkter på mätmetoden i undersökningen som gjorts av den 
enskildes upplevelse av kontakten med beställarenheterna. Den 
huvudsakliga kritiken består i att frågorna i studien är ställda på ett 
sådant sätt att de riskerar att snedvrida resultatet till det positiva och 
att man i utformningen av dessa frågor inte vågat öppna upp för mer 
negativa upplevelser. KPR har utformat en skrivelse om detta, 
kopior lämnades även till rådsmedlemmarna i SPR samt Susanne 
Hollander.  
 
Rådsmedlem från PRO berättade om att det under ett möte under 
tisdagen med PRO Hammarbyhöjden och Björkhagen kommit upp 
en fråga om vad som händer i Hammarbyskogen, samt att de 
framställts önskemål om att en dragning eller möte angående detta 
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kunde anordnas av förvaltningen. Översiktsplanen lyftes åter och 
medlem ur rådet påpekade att den planeringsstrategi man tar fram 
utifrån den sträcker sig över 24 månader. Genomförandet av 
byggplanerna ansåg man dock riskerar att bli försenade på grund av 
bland annat det rådande ekonomiska läget som gör att byggherrar 
inte vågar satsa. Det tipsades om att man kan läsa om 
översiktsplanen på Översiktsplan för Stockholm - Stockholm växer 
(vaxer.stockholm). Ytterligare diskussion fördes i rådet angående 
planerade bostäder och kontor samt byggvägar och hur dessa 
kommer att påverka stadsdelen.  
 
Slutligen rapporterades om att det finns en Hembygdsförening, 
Hembygd Hammarby Skarpnäck som startat 2019, där ordförande i 
föreningen uttryckt att han gärna kommer och berättar om deras 
verksamhet.  
 
Övriga frågor- *balanslistan. 
 
Rådet lyfte frågan om besök på KTC i Högdalens vård och 
omsorgsboende 
 
Justeras via e-post: 
 
Clarence Kopparberg 
 
Leif Johansson  
 
Sekreterare Julia Ögren  
 
 
 

https://vaxer.stockholm/tema/oversiktsplan-for-stockholm/
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